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Zápis z jednání 

Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vyso čina č. 2/2010 

konaného dne 19. 4. 2010 

 

Přítomni: 

1. Kopecký Zdeněk  6. Šmrha Jiří (místopředseda)  

2. Tůma Zdeněk 7. Stoček Petr (předseda)  

3. Paclík Martin  8. Bárta Ladislav 

4. Coufal Karel 9. Panovec Petr (tajemník) 

5. Nejedlá Dagmar  

Nepřítomni/omluveni: 

1. Dvořák Vít   3. Ondrušek Roman 

2. Straka Luboš  

Hosté: 

1. Prokop Vilibald 

 

Program: 

1. Zahájení jednání a schválení programu; 
2. Kontrola zápisu a usnesení;  
3. Prohlídka Sportovní haly v Novém Veselí za účasti starosty městyse Ivo Jonáka a 

starosty TJ Sokol Jana Krále; 
4. Zpráva o činnosti Krajského centra talentované mládeže v házené - (Mgr. Zdeněk 

Materna - předseda oddílu házené TJ Sokol Nové Veselí a Pavel Hladík - šéftrenér 
mládeže a správce haly);   

5. Možnost zhlédnutí tréninkové jednotky - (minižáci 14,00 - 15,00; mladší žáci 15,00 - 
16,30; starší žáci 16,30 – 18,00); 

6. Informace o výsledcích grantů Volný čas 2010 a Sportoviště 2010; 
7. Seznámení s projektem Bezpečné branky; 
8. Informace o aktualizaci PRKu; 
9. Informace o připravovaných změnách ve financování KCTM; 
10. Koordinace činnosti s KOUSem, Radou dětí a mládeže; 
11. Diskuse, různé;                               
12. Ukončení jednání. 
 
 
1. Prohlídka Sportovní haly v Novém Veselí za ú časti starosty m ěstyse Ivo Jonáka a 

starosty TJ Sokol Jana Krále 

Ivo Jonák provedl přítomné členy komise sportovní halou a seznámil přítomné se základními 
fakty: hala je majetkem městyse Nové Veselí. V roce 2002 jsme požádali Ministerstvo financí o 
dotace na stavbu haly, poté jsme nechali zpracovat analýzu celkových nákladů a v roce 2005 
jsme získali první dotace v celkové výši 22 mil. Kč. V letech 2006-2007 se nám podařilo 
z Ministerstva financí získat dalších 23 mil. Kč. Celkové náklady na stavbu činily cca 57 mil. Kč. 



 

Číslo jednací: KUJI 32575/2010 

 Číslo stránky 2 

Příspěvek z rozpočtu městyse Nové Veselí činil cca 12 mil. Kč. Slavnostní otevření stavby 
proběhlo dne 8. 9. 2007. Jedná se o víceúčelovou sportovní halu s veškerým zázemím. Je zde 
možnost provozovat tyto sporty: volejbal, basketbal, házená, nohejbal atd. Rozměry haly jsou 
44x24 m a rozměry hrací plochy jsou 40x20 m. Celková kapacita haly je pro 300 diváků, 
kapacita sedících je 180 diváků. Máme vybudovaný přístup pro handicapované. Hala skýtá 
kabiny pro šest družstev. Pavel Hladík, správce budovy, doplnil, že roční příjem haly činní cca 
900 tis. Kč a roční náklady haly jsou cca 1 mil. Rozdíl mezi náklady a příjmy jsou hrazeny 
z rozpočtu městyse. Při stavbě víceúčelové haly byla TJ Sokolem postavena i kuželna.  
Jan Král, starosta TJ Sokol, informoval členy komise o TJ Sokol Nové Veselí: naše jednota má 
k dnešnímu dni 604 členů a zahrnuje atletiku, cyklistiku, házenou kuželky, nohejbal. stolní tenis, 
šachy tenis, volejbal, odbor všestrannosti a tři divadelní spolky. Naše pozornost je zaměřena 
především na mládež. Jan Šmrha vznesl dotaz, jak se TJ Sokol Nové Veselí podílela na 
samotné výstavbě víceúčelové budovy. Jan Král odpověděl, že samotná hala je ve vlastnictví 
městyse, ale finanční prostředky na stavbu kuželny nám poskytla Česká obec sokolská. Jiří 
Šmrha dále vznesl dotaz, když TJ Sokol není členem ČSTV, zda má např. vyšší startovné. 
Zdeněk Materna odpověděl, že ne. Členové komise mohli shlédnout ve spojovacím objektu mezi 
novou halou a původní Sokolovnou kuželnu, kterou může využívat i veřejnost. Hala je 
teplovzdušně vytápěna a její součástí jsou i šatny. Jan Král doplnil, že TJ Sokol má mimo svých 
hlavních aktivit i divadelní soubory. 

 
2. Zahájení jednání a schválení programu 

Petr Stoček, předseda Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vysočina (dále jen „Ksvč“), 
zahájil jednání a přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že Ksvč je 
usnášeníschopná.  
Přednesl návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby: 
 

1. Prohlídka Sportovní haly v Novém Veselí za účasti starosty městyse Ivo Jonáka a 
starosty TJ Sokol Jana Krále; 

2. Zahájení jednání a schválení programu; 
3. Kontrola zápisu a usnesení;  
4. Zpráva o činnosti Krajského centra talentované mládeže v házené - (Mgr. Zdeněk 

Materna – předseda oddílu házené TJ Sokol Nové Veselí a Pavel Hladík - šéftrenér 
mládeže a správce haly);   

5. Možnost zhlédnutí tréninkové jednotky - (minižáci 14,00 - 15,00; mladší žáci 15,00 - 
16,30; starší žáci 16,30 - 18,00); 

6. Informace o výsledcích grantů Volný čas 2010 a Sportoviště 2010; 
7. Seznámení s projektem Bezpečné branky; 
8. Informace o aktualizaci PRKu; 
9. Informace o připravovaných změnách ve financování KCTM; 
10. Koordinace činnosti s KOUSem, Radou dětí a mládeže; 
11. Informace o anketě Sportovec Vysočiny; 
12. Informace o všesportovním kolegiu; 
13. Diskuse, různé;                               
14. Ukončení jednání. 

 
Takto upravený program zasedání byl 8 hlasy schválen. 
 

3. Kontrola zápisu a usnesení 

Proběhla kontrola zápisu a přijatých usnesení ze zasedání Ksvč č. 1/2010 - jednotlivé body a 
usnesení byly bez připomínek. 
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4. Zpráva o činnosti Krajského centra talentované mládeže v háze né 

Zdeněk Materna rozdal přítomným členům materiál týkající se činnosti KCTM v házené za roky 
2008 a 2009. Pavel Hladík doplnil následující: máme 7 týmů - muži A, muži B, dorost, mladší 
dorost, starší žáci, mladší žáci a minižáci. Máme 39 minižáků, kteří se řadí do třech nejlepších 
týmů v ČR. Organizujeme turnaj pod názvem MiniHandball Inter Liga. Dva turnaje se již konaly v 
ČR a dva v SR. Školní liga je podporována Českým svazem házené. Do tohoto projektu jsou 
zapojeny přímo školy, které mezi sebou pořádají turnaje. Mladší žáci - hrají mistrovské soutěže. 
Za loňský rok jsme odehráli 100 zápasů. Byli jsme i v zahraničí např. Polsko, Maďarsko. Starší 
žáci – 7 let za sebou vyhráli mistrovskou soutěž. Mladší dorost - hrají nejvyšší soutěž. Někteří 
hráči byli členové KCTM. Starší dorost - hrají extraligu. V současně době jsou na 6. místě 
tabulky. Díky KCTM máme větší možnost na mezinárodní kontrakty. Máme uzavřenou smlouvu 
s polským týmem, slovenským týmem a s týmem MHK Košice. Do budoucna bychom chtěli 
uzavřít smlouvu s týmem z Německa. Petr Stoček vznesl dotaz, jaké výsledky má návštěva škol 
při prezentaci a náboru do oddílu házené. Pavel Hladík sdělil, že spolupráce se školami funguje 
již druhým rokem. V každé škole proběhne jedna ukázková hodina házené. Pro děti je to 
přínosné, vidí co to obnáší. Hodiny házené praktikují na celém prvním stupni. Do projektu jsou 
zapojeny školy i ve střediskových a okolních obcích. Zdeněk Tůma vznesl dotaz na počet 
trenérů a jejich finanční ohodnocení. Zdeněk Materna odpověděl, že mají 17 trenérů, kteří trénují 
zcela zdarma, a snaží se je motivovat jinými prostředky.  

Během jednání odešla členka komise Dagmar Nejedlá.  

Petr Stoček odbočil k tématu problematika při hodnocení. Požádal, zda je možnost upravit 
dokument týkající se existence krajské soutěže. Tímto problémem se Ksvč již zabývala na svých 
předešlých zasedáních. Vypustit:Doposud krajská soutěž neexistuje. Navrhuji, zda by se okresní 
přebor mohl přejmenovat na KT2, neboť krajská soutěž není v těchto soutěžích nijak motivující. 
Martin Paclík vznesl dotaz, jak je to se sponzory a jejich dary. Pavel Hladík odpověděl, že 
v současné době se jedná o drobné přispívatele, neboť házená, jako sport, dosud není 
dostatečně motivující pro velké sponzory. Zdeněk Materna upřesnil, že rozpočet házené na 
jeden rok je cca 1,9 mil. Kč. Pro KCTM zhruba jednu čtvrtinu finančních prostředků získává TJ 
od rodičů, další prostředky získává od mateřské jednoty TJ Sokol a další část od Krajského 
úřadu kraje Vysočina. Žádného velkého sponzora nemají, spíše mají více malých. Jiří Šmrha 
vznesl dotaz, zda se platí za pronájem haly. Pavel Hladík odpověděl, že nájemné za halu platí. 
Martin Paclík vznesl dotaz, kolik stojí nedotovaná hodina haly a zda je městys Nové Veselí 
podporuje. Jan Král odpověděl, že jedna hodina činí cca 650,- Kč bez nákladů na provoz a 
městys nejen podporuje Sokolovnu a novou halu, ale přispívá i na činnost mládežnického 
družstva.  

 
5. Možnost zhlédnutí tréninkové jednotky 

Členové komise zhlédli tréninkovou jednotku mladších žáků. 

 
6. Informace o výsledcích grant ů Volný čas 2010 a Sportovišt ě 2010 

Vilibald Prokop informoval členy komise o výsledcích grantových programů (dále jen „GP“) Volný 
čas 2010 a GP Sportoviště 2010. U GP Volný čas 2010 je celkový objem finančních prostředků 
2 mil. Kč. Bylo zaevidováno 120 žádostí v celkovém objemu cca 5 mil. Kč. Z formálního hlediska 
jsme museli 15 žádostí vyřadit. Celkem bylo podpořeno 40 projektů. Tento GP bychom chtěli pro 
příští rok zařadit do rozpočtu z kapitoly odboru školství, mládeže a sportu. V současné době 
proběhly i řídící výboru k oběma GP. U GP Sportoviště 2010 celkový objem finančních 
prostředků u obou podprogramů A i B je 2 mil. Kč. Celkem bylo zaevidováno kolem 120 žádostí 
v celkové výši 4,5 mil. Kč. Z formálního hlediska bylo 16 žádostí vyřazeno. Celkem bylo 
podpořeno 54 projektů. Martin Paclík dodal, že byl členem řídícího výboru GP Volný čas 2010. 
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Jak již bylo zmíněno, alokace je velmi nízká. Podpořeny byly projekty, které ve stupnici 
hodnocení získaly 39 bodů a více. Maximálně šlo získat 43 bodů. Takže uspěly projekty, které 
byly velmi dobře vypracovány. K problematice volného času se rozvinula dlouhá diskuze. Petr 
Stoček navrhl v případě velkého převisu u jiných GP v příštím roce tyto finanční prostředky 
přesunout na podporu volného času. Členové komise se jednohlasně shodli na tom, že finanční 
částka, určená na podporu volného času, je velmi nízká a apelují na její zvýšení.  
 
Usnesení 04/02/2010/Ksv č 
Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
informace o výsledcích grantů Volný čas a Sportoviště. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

7. Seznámení s projektem Bezpe čné branky 
Petr Panovec seznámil přítomné s projektem „Bezpečné branky“. Na zasedání Asociace krajů 
ČR se kraje shodly na příspěvku na nákup fotbalových branek. Problém s brankami se objevil 
jako první na jižní Moravě. Budeme se snažit, aby v pravidlech byly přesně stanové specifikace 
k problému branek. Jedná se o projekt na 3 roky dopředu. Celkový odhadovaný finanční objem 
určený na tento projekt bude cca 5-6 mil. Kč. Branky by měly být z lepšího materiálu a budou 
lehčí. V kraji Vysočina se to týká asi 300 branek. 
  
Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vyso čina bere na v ědomí informaci o projektu 
Bezpečné branky.   
 

8. Informace o aktualizaci PRKu 
Petr Panovec sdělil, že veškeré připomínky se nám podařily prosadit. Členům komise byly 
přečteny dvě nové připomínky: 
Martin Paclík 

- podpora vzdělávání pracovníků organizací pracujících s dětmi a mládeží 
 
RNDr. Miloš Vystrčil  

            -     podpora mezinárodních projektů realizovaných v rámci programů EU  

 
Usnesení 05/02/2010/Ksv č 
Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
úpravy navržené v PRku. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

9. Informace o p řipravovaných zm ěnách ve financování KCTM 

Petr Panovec doplnil informace o připravovaných změnách ve financování KCTM. Termín 30. 6. 
2010, který byl určen pro podání žádostí, bude prodloužen asi o dva měsíce. U již založených 
KCTM chceme, aby jim bylo administrativně ulehčeno. S připravovanými změnami ve 
financování budou nejprve seznámeni členové komise, kteří se k materiálu vyjádří. Po schválení 
členy komise bude návrh materiálu předložen ke schválení do rady kraje. Všem zájemcům o 
dotace budou zaslány informující dopisy.   
 
Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vyso čina bere na v ědomí informaci o 
připravovaných zm ěnách ve financování KCTM.   
 

10. Koordinace činnosti s KOUSem, Radou d ětí a mládeže 



 

Číslo jednací: KUJI 32575/2010 

 Číslo stránky 5 

Martin Paclík informoval členy komise o nově zvolených zástupcích pro oblast Volný čas v kraji 
Vysočina. Stali se jimi Jan Burda a Martin Paclík.  

 
Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vyso čina bere na v ědomí informaci o koordinaci 
činnosti s KOUSem, Radou d ětí a mládeže.    
 

11. Informace o anket ě Sportovec Vyso činy 

Vilibald Prokop vznesl na přítomné členy dotaz, zda jim došla v pořádku pozvánka na slavnostní 
večer a s čím nebyli spokojeni, co si myslí, že by se pro příští rok mohlo vylepšit. Členové 
jednotně sdělili, že jim pozvánka přišla a že příprava a samotný večer se organizátorům podařil. 

  
12. Informace o všesportovním kolegiu  

Petr Panovec sdělil, že všesportovní kolegium zasedalo minulý týden. Dojde k rozdělení 
finančních prostředků. Byla provedena kontrola členských základen. Členská základna již bude 
vyčištěna. Bylo zkontrolováno kolem 46 tis. položek, neboť kolem 7,5 tis. položek bylo zdvojeno 
nebo i ztrojeno.   
 

13. Diskuse, r ůzné 

Termín příštího zasedání byl stanoven na pond ělí 17. května 2010 od 13:00 hod. v sídle 
Krajského ú řadu kraje Vyso čina.  
 

14. Ukončení jednání 

Petr Stoček poděkoval přítomným za účast a aktivní přístup a ukončil jednání.  
 
 
 
Petr Sto ček v. r. 
předseda Komise pro sport a volný čas Rady kraje Vysočina 

 

Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 21. dubna 2010. 


